
PROTOKÓŁ  Nr  X/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  29 października  2015 roku. 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10,oo  i trwały do godz. 

14:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. 

Uczestniczyli w obradach radni   według załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy 

Chodecz, Burmistrza Chodcza – Jarosław Grabczyński,   Radca Prawny- Joanna Kozińska,    

Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta Nowakowska. 

W obradach sesji uczestniczyli rodzice uczniów uczęszczających do SP w Zalesiu i SP Cetty. 

    

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła  iż według listy obecności na Sali jest obecnych   14 radnych na stan  ustawowy 

15 radnych, co według ustawy o samorządzie  gminnym stanowi  quorum  by Rada Miejska 

mogła obradować i podejmować prawomocne uchwały.    

 Następnie  dokonała oficjalnego otwarcia X   sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała  porządek obrad, a następnie poprosiła o składanie 

ewentualnych propozycji , co do jego treści.  

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -14, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła 

porządek  obrad  X  sesji Rady Miejskiej w następującym brzmieniu: 

 

Proponowany  porządek  obrad. 

 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2015 . 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X / 57 /15 

5.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   



       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X / 58/15 

 

6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2016r.      

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X / 59/15 

7.  Podjęcie uchwały  w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia  Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X / 60 /15 

8.   Podjęcie uchwały   w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG. 

       -     opinia Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X / 61 /15 

9.  Podjęcie uchwały  w sprawie  opłaty targowej. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia  Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /62/15 

10.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  J. Stempczyński, 

       -     opinia  Komisji   Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /63/15 

11.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  J. Stempczyński, 

       -     opinia  Komisji   Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /64/15 

12.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  uchylenia uchwał dotyczących wcześniej pojętych uchwał   

        z zakresu planowania przestrzennego. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - E. Nowakowski, 

       -     opinia  Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /65/15 



13.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego 

zadań  z zakresu  zimowego  utrzymania dróg  powiatowych oraz ulic leżących w ciągach 

tych dróg w sezonie zimowym 2015/16. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  E. Nowakowski, 

       -     opinia  Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /66/15 

14.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy o współpracy z     

        samorządem Gminy Lubień Kujawski. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  J.Bontal, 

       -     opinia  Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /67/15 

15.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  woli udzielenia pomocy finansowej przez     

       Gminę Chodecz dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2016.     

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  J.Bontal, 

       -     opinia  Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /68/15 

16.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy o współpracy z     

        samorządem  Powiatu Włocławskiego. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  J.Bontal, 

       -     opinia  Komisji   Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /69/15 

17.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników    

        do sądów powszechnych. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Przewodniczący Zespołu,, 

       -     opinia  Komisji   Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /70/15 

18.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyboru ławników na kadencję od 2016r. do 2019r. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Przewodniczący Zespołu, 

       -     opinia  Komisji   Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej Nr X/71/15 

       -   akt głosowania 

       -    podjęcie uchwały Nr  X /72/15 

19.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

20.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

21.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

 

 



Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza o 

przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 

 

Pan Jarosław Grabczyński Burmistrz Chodcza przedłożyła sprawozdania za okres od               

30 października 2015r. do dnia dzisiejszego ze swej  działalności jak niżej: 

Burmistrz Chodcza w okresie międzysesyjnym odbył szerg spotkań związanych z 

działalnością Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi odbył: 

- w dniu 06 listopada br.  odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu 

dotyczące spójności komunikacyjnej województwa Kujawsko-Pomorskiego, drogowej i 

kolejowej, jeżeli dotyczy Gminy Chodecz interesuje nas najbardziej infrastruktura  drogowa, 

jak droga wojewódzka 269, która została wpisana do tej spójności drogowej do wykonania 

maksymalnie do roku 2020, natomiast po wprowadzeniu  regionalnego programu 

operacyjnego  ta droga ma się znaleźć w projektach do realizacji w 2016 roku, 

- odbył Burmistrz szkolenie w zakresie pozytywnych aspektów w ramach  społeczno-

użytecznych które mogą być prowadzone na terenie naszej Gminy, 

- trwają prace nad strategią lokalnej grupy działania  Dorzecza Zgłowiączki której jesteśmy 

członkami z siedzibą w Choceniu. Strategia jest potrzebna wskazał Burmistrz aby w latach 

przyszłych w programach 2014-2020 mogli ubiegać się  o dofinansowania w ramach  różnych 

projektów, 

- ponadto na terenie Miasta Chodecz trwają prace na rewitalizacja i przebudową chodników, 

został zakończony jeden odcinek w rynku  Plac Kościuszki, w tej chwili trwają prace  nad 

przebudowa ulicy Przejazd,  w następnej kolejności będzie to ulica Kościelna , Ogrodowa. 

Środki częściowe czyli materiał – kostkę brukową pozyskano w ramach dotacji rzeczowej ze 

Starostwa Powiatowego we Włocławku. Pozostałe koszty czyli  robocizna i materiały 

dodatkowe są w gestii Gminy. 

Burmistrz wskazał iż byłyby to wszystkie sprawy które odbyły się w okresie 

międzysesyjnym. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie brak. 

 

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych o przedłożenie 

sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie między sesyjnym. 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej –radny Łuczak Tomasz przedstawił iż Komisaja 

odbyła dwa spotkania , jedno dotyczyło wydatkowania środków finansowych w placówkach 

oświatowych za 2014r. dotyczyło to szkoły w Chodczu, drugie posiedzenie był to temat – 

kontrola umów dzierżaw i najmu lokali które są w gestii Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. 

Wnioski jaki sporządzono po posiedzeniu i przesłano do Pana Burmistrza to powołanie  

audytora w sprawie wydatków w oświacie, drugi to aktualizacja mienia własnościowego 

Miasta i Gminy Chodecz. 

 



2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Grzegorz Makowiecki powitał 

wszystkich uczestników sesji, przekazał iż Komisja Budżetu i Finansów odbyła jedno 

posiedzenie w okresie międzysesyjnym na której  omawiano  zmiany do budżetu na rok 2015 

oraz  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2015-2022. Zmiany te przedstawi 

Pani Skarbnik w omawianym punkcie. Trzecim tematem była analiza stawek podatkowych na 

rok 2016.  Stawki podatku niewiele się zmieniły, podatek rolnie nie uległ zmianom, z powodu 

tego że jest ciężki rok dla rolników i w związku z tym pozostaje bez zmian. W pozostałych 

podatkach  tylko niewielkie zmiany zaszły. 

 

3) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Wiesław Feliniak  

przekazał iż Komisja odbyła dwa spotkania  w dniu 6.10.br. omawiana była tematyka 

przejęcia działki pod drogę , wykupienie działek pod drogi wewnętrzne w Bogołomii. W 

sprawach bieżących odbyło się wyjazdowe posiedzenie – oględziny zmodernizowanych dróg 

na terenie Gminy i Miasta Chodecz.  Wnioski  do Burmistrza to pozytywna opinia o przejęciu 

działki od Agencji  Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa. A w sprawie skargi – dróg , drogi 

te stanowią własność prywatną i Gmina nie ma obowiązku wykupienia tych dróg, ponieważ 

trzeba na to wygenerować środki finansowe aby wykupić. Na dzień dzisiejszy Gmina nie jest 

zainteresowana wykupem i uporządkowaniem. Drugie posiedzenie odbyło się  w dniu 22 

października br. Głównym tematem była opinia w sprawie  projektu uchwały w celu 

obniżenia ceny żyta do podatku rolnego na rok 2016. Zaproponowano stawkę podatku na 

poziomie roku poprzedniego. Sugerowano się tym, że rok był szczególnie uciążliwy dla 

rolnictwa . W sprawach bieżących omówiono zadania z zakresu funduszy sołeckich jak 

również możliwości pozyskania funduszy z LGD na lata 2016-22. Wydano opinię co do 

zimowego utrzymania  dróg powiatowych i gminnych – opinia pozytywna. 

 

4) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński 

przekazał iż Komisja spotykała się trzykrotnie. Tematyka posiedzeń Komisji  związana była z 

bieżącym funkcjonowaniem placówek oświatowych, Komisja spotkała się z dyrektorem 

SZPO Chodecz, Kierownikiem ZOPO . Analizowano wydatkowanie środków finansowych w 

poszczególnych placówkach w roku bieżącym i poprzednim. Ostatnie posiedzenie 

poświęcone było opinii w sprawie projektu uchwały intencyjnej dotyczącej zamiaru 

likwidacji SP Zalesie i Cetty. Zapoznano się z programem działania w zakresie inwestycji na 

rok przyszły  w oświacie i w inwestycjach drogowych. Analizowano bieżące sprawy które 

wynikały z działania Komisji. 

 

5) Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie na którym 

analizowane były projekty uchwał w sprawie głosowania na ławników i ich wyboru jak i w 

sprawie podatków na rok 2016. Do Burmistrza skierowano następujące wnioski: pozytywna 

opinia w sprawie  regulaminu głosowania na ławników. 

 

Przewodnicząca rady poprosiła Burmistrza o udzielenie odpowiedzi co do złożonych 

wniosków. 

 



Pan Jarosław Grabczyński Burmistrz przekazał iż wnioski i wyjaśnienia  które były złożone 

wcześniej były przekazane, udzielono odpowiedzi , radni się zaznajomili,  a jeżeli chodzi o 

ostatnie posiedzenia wyjaśnienia co do wniosków są w trakcie przygotowywania. 

Ponadto Burmistrz przekazał iż przyszła  odpowiedź z Kujawsko-Pomorskiego Zarządu 

Melioracji we Włocławku  do którego po Komisji Rewizyjnej zostało skierowane pismo co do 

melioracji w miejscowości Brzyszewo. Była to skarga Pana Grzanki i Pana Strzykowskiego.  

Burmistrz odczytał pismo. Treść jego stanowi pismo w Biurze Rady.  

 

Ad. 4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy Chodecz na rok 2015 . 

        

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła iż w toku realizacji budżetu w ciągu roku 

zachodzą zmiany i tak również w tym przypadku. Na dzisiejszej sesji zostaną wprowadzone 

zmiany a dotyczyć będą : 

-  wpływy  za sprzedaż drewna opałowego, 

-  odsetki od lokat terminowych , 

-  zwiększenie  w transporcie i łączności,  

-  modernizacji drogi Byszewo- zwiększenie zadania, 

-  zadanie odbudowa ulicy Sadowej, 

-  przebudowa chodników w ciągu ulic przy drogach gminnych, 

-  zadanie inwestycyjne  odbudowa drogi gminnej Ogorzelewo-Łakno, 

- odbudowa drogi gminnej Sadok-Pyszkowo, 

- odbudowa drogi Psary-Szczecin, 

-  odsetki od planowanych spłat kredytów i pożyczek, 

-  kultura – organizowanie imprez masowych, 

-  zdanie inwestycyjne przebudowa miejsca rekreacji nad jeziorem chodeckim, 

Tak  wyglądają wszystkie proponowane zmiany do budżetu na rok 2015. 

Opinia Komisji Budzetu i Finansów po analizie wydała pozytywna opinię. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2015. Za podjęciem  uchwały głosowało 

– 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała         

Nr  X / 57 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w powyższej sprawie  wskazując 

iż w związku z podjętą uchwałą w sprawie zmian do budżetu w roku 2015 , następuje 

urealnienie Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczącą tylko w roku 2015.  Zmiany 

polegają na zwiększeniu dochodów do kwoty 20 084 575,11zł. i wydatków do kwoty 20 860 

882,11zł. jak i wprowadzeniu zmian  w zadaniach inwestycyjnych. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów po analizie wydała pozytywną opinię. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było.  



Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

 Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 58 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2016r.     

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w powyższej sprawie  wskazując 

iż  na podstawie art.6 ust.3 ustawy z dnia 15  listopada 1984r. o podatku rolnym 

 / Dz.U. z 2013r.poz.1381, ze zm./- Rady Gmin są uprawnione do obniżenia cen skupu żyta 

określonych w Monitorze Polskim na podstawie komunikatu Prezesa GUS, przyjmowana jako 

podstawa  obliczenia  podatku rolnego na obszarze gminy. Komunikat Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2015 r.  w   sprawie średniej ceny skupu żyta  

za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy  

2016. 

Wysokość obniżonej ceny skupu żyta nie przewyższa ceny skupu żyta ogłoszonej przez 

Prezesa GUS. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej przedłożył iż opinia 

co do obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolneho na 2016 rok jest 

pozytywna. 

Dyskusja-zapytania radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2016 rok. Poddała 

uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady stwierdziała iż uchwała Nr  X / 59/15 została podjęta. 

 

Ad. 7.  Podjęcie uchwały  w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości . 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w powyższej sprawie  wskazując 

iż na podstawie art.5 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r.o podatkach i opłatach lokalnych 

/Dz.U.z 2014r.poz.849 ze zmian./- Rada  gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek 

podatku od nieruchomości, z tym, że stawki te nie mogą przekroczyć rocznie stawek 

ogłoszonych w  Obwieszczeniu Ministra Finansów  z dnia 5 sierpnia 2015r.w prawie górnych 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2016 r. /M.P.z dnia 19 sierpnia 2015 r. 

poz.735 /.Stawki podatkowe  określone w uchwale Rady Miejskiej w Chodczu nie 

przewyższają górnych  granic stawek kwotowych ogłoszonych w Obwieszczeniu Ministra 

Finansów .       

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej przedłożył  iż opinia 

w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości jest pozytywna. 

Dyskusja-zapytania radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 



 Poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr  X / 60/15 została podjęta. 

 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały   w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w powyższej sprawie  

wskazując iż na podstawie art.10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach 

lokalnych /Dz.U.  z 2014r.poz.849 ze zm./ - rada gminy określa  w drodze uchwały, wysokość 

stawek podatku od  środków transportowych  z tym, że roczna stawka podatku od jednego 

środka transportowego nie może przekroczyć górnych granic stawek kwotowych podatków 

określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów  z dnia 5 sierpnia 2015r. w sprawie górnych 

granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2016r./M.P.z 2015r.poz.735/.  

Stawki podatku od środków transportowych określone przez Radę Miejską w Chodczu nie 

przekraczają górnych granic stawek kwotowych określonych w Obwieszczeniu Ministra  

Finansów. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej przedłożył  iż opinia 

w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  jest 

pozytywna. 

Dyskusja-zapytania,  radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

   

 Poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr  X / 61/15 została podjęta. 

 

Ad. 9.  Podjęcie uchwały  w sprawie  opłaty targowej. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w powyższej sprawie  

wskazując iż  na podstawie  art.15 ust.1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r.o podatkach i 

opłatach lokalnych  / tekst jednolity: Dz.U. z 2014r.poz.849 ze zmian./- rada gminy może 

wprowadzić opłatę   targową. Opłatę targową  pobiera się od osób fizycznych, osób prawnych 

oraz jednostek  organizacyjnych nieposiadających  osobowości  prawnej, dokonujących 

sprzedaży na  targowiskach. 

Górna granica stawki opłaty targowej ogłoszona jest w Obwieszczeniu Ministra 

Finansów z dnia 5 sierpnia 2015r.  w  sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i 

opłat lokalnych w 2016 r. /M.P. z  2015r .poz.735/. 

Stawki opłaty targowej uchwalone przez   Radę Miejską w Chodczu nie przekraczają  

górnej granicy stawki opłaty targowej ogłoszonej w Obwieszczeniu Ministra Finansów. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej przedłożył  iż opinia 

w sprawie  opłaty targowej jest pozytywna. 

Dyskusja-zapytania,  radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie  opłaty targowej . 



   

 Poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr  X / 62/15 została podjęta. 

 

Ad. 10.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Zalesiu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie  informacje w sprawie  zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu  Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu – radnego  Pana Jerzego  Stempczyńskiego.  

Pan Jerzy Stempczyński przedłożył iż , skąd w ogóle pomysł tej uchwały, należy 

odpowiedzieć sobie o wiele wcześniej i sięgnąć do historii , ten temat był już przedmiotem 

zainteresowanie radnych poprzedniej kadencji.  W poprzedniej kadencji na sesji odstąpiono 

od podjęcia likwidacji tej placówki. Problem  nadal pozostał zarówno  szkoły w Zalesiu jak i 

w Cettach. Problemy z tymi szkołami powstały z powodu braku finansowania tych małych 

placówek. Skończyło się  poprzednio na obietnicach. Zapowiedzi ze strony przyszłego rządu 

idą w kierunku o powrocie likwidacji gimnazjum, przywrócenie ośmiu klas, nie wiadomo 

jakie będzie finansowanie nadal szkół. Siadając na początku roku z Panem Burmistrzem 

rozmawiano na temat funkcjonowania tych szkół. Jakie są zainteresowany potrzeby w 

zakresie oświaty, jakie oczekiwania ze strony rodziców, jakie możliwości samorządu w tym 

zakresie . Praktycznie  główny problem obu tych szkół to problem demograficzny.  Pan Jerzy 

Stempczyński  przedłożył treść uzasadnienia do projektu uchwały które stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada stanęła przed  dylematem co dalej robić z tym problemem. Odbyło się spotkanie z 

dyrektorami tych placówek.  Rada wysłuchała problemy  dyrektorów, ewentualnych 

propozycji ze strony dyrektorów. Policzone zostały pieniądze w budżecie które Gmina 

posiada i nie wygląda to najlepiej, tym bardziej ,że oczekiwania rodziców są  większe. Nie ma 

wsparcia ze strony rządu . 

W poprzedniej kadencji wskazywano na utworzenie Stowarzyszenia, bo przy powstaniu tego 

Stowarzyszenia jest nawet większe dofinansowanie ze strony Rządu, jednakże nie ma Karty 

Nauczyciela i innych profitów. Niestety mimo wizyt dyrektorów ze szkół gdzie są 

prowadzone przez Stowarzyszenia nie było zainteresowania ze strony dyrektorów, rodziców, 

nauczycieli. Dlatego też powrócono do tematu w tym roku. Sprawdzono kwestie 

demograficzne, środki finansowe, remonty obiektów i wszystko wskazuje na podjęcie  tej 

decyzji czyli  podjęcie uchwały intencyjnej. Wieś się nam wyludnia, dzieci nie przybędzie i 

stąd te działania . Po podjęcie tej uchwały rozpocznie się procedura legislacyjna  w 

przedmiotowym zakresie, czyli spotkanie z rodzicami uczniów uczęszczających do tych 

szkół, rozmowy ze Związkami Zawodowymi, Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy.  

Wysłuchanie wszystkich argumentów za i przeciw , zebranie tych wszystkich  opinii i w 

przyszłym roku podjęcie ostatecznej decyzji przez Radę Miejską. Takie działania trzeba 

podjąć. Przyjemnie jest brać udział  przez radnych przy przecinaniu wstęg otwierając 

placówki, natomiast trudniej jest zamykać, ale należy i takie sprawy brać i rozwiązywać w 

sposób optymalny. W zalesiu jako samorząd Gminy dokładane jest około 300 tys. zł. rocznie. 

Trochę mniej jest w SP Cetty. Nie tylko finanse były brane pod uwagę, przede  wszystkim 

warunki  szkół. Nie stać samorząd  na utrzymanie dalsze tych dwóch placówek dokładając tak 



duże środki. Patrzono również na dobro uczniów, są argumenty za i przeciw, dojazd jest dość 

daleki, ale SZPO Chodecz posiada sale i hale sportowe, biblioteki. Wnioskowano na 

zwiększenie środków finansowych na zajęcia pozalekcyjne. Obiekty po tych szkołach nie 

zostaną sprzedane lecz zagospodarowane  we właściwy sposób.  Wskazał iż należy podjąć te 

uchwały intencyjne aby rozpocząć działania legislacyjne. 

Dyskusja: 

Pan radny Kosmalski Robert powiedział iż zabierze głos w kwestii zamiaru likwidacji SP 

Zalesie , jeśli chodzi o dofinansowanie to nie 300 tys. lecz 208 tys. zł. Druga sprawa to jeśli 

chodzi o stan techniczny to na chwilę obecna i na najbliżej kilka lat wkładu finansowego nie 

będzie potrzebowała. Co do dzieci to jest ich nie za wiele. Proponuje aby ta szkoła 

samoczynnie się wygasiła poprzez zmniejszającą się liczbę dzieci. Po zamknięciu duża część 

tych dzieci nie przyjdzie do szkoły w Chodczu.  Osobiście radny jest zainteresowany  ile 

Gmina dopłaca do każdego dziecka w szkole podstawowej w  Chodczu. Czy ktoś jest w stanie 

coś na ten temat powiedzieć.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała aby odczytać uzasadnienie do projektu 

uchwały jak i projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji SP w Zalesiu. Projekt odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Ewa Kwiatkowska. 

Radny P. Kosmalski złożył zapytanie, Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż na dzisiaj nie jest 

przygotowana taka informacja, a na dzisiaj szkoła  Chodecz nie jest tematem obrad. 

Komisja Oświatowa zajmowała się tą sprawą trzykrotnie i można było  zadawać pytania. 

Pani Elżbieta Pietrzak sołtys powiedziała iż jest mało uczniów w tej szkole ale jest to zaleta 

że te dzieci mają lepsze warunki i są lepiej przygotowane do nauki. To ma odzwierciedlenie 

w teście sześcioklasisty wyniki tego testu są lepsze od wyników w SP Chodecz.  

Dyrektor SP Cetty Jadwiga Całkowska wskazała iż takimi działaniami jak zamykanie szkół  

władza nie ściągnie ludzi młodych na wieś. Wiele pisze się w uzasadnieniu do uchwały ale 

wiele jest w tym nie prawdy ponieważ więźba dachowa jest dobra. Dzieci uczące się w szkole 

podstawowej w Chodczu do domu powracają bardzo późno nie jednokrotnie przed godziną 

szesnastą. Pan Cendrowski Zbigniew powiedział iż szkoła podstawowa w Cettach to nie 

zakład produkcyjny który przynosiłby zyski. Prowadzać proces dydaktyczny na małej grupie 

uczniów jest to wydajniejsze. W małej placówce nauczyciel ma więcej czasu dla ucznia. 

Wiadomym jest że radni przepracowali ten temat w komisjach jednakże należy go 

przedyskutować dogłębnie z rodzicami dzieci uczęszczających do tych placówek. Pan 

burmistrz rządząc przez nie cały rok zrobił wiele ale obecnie niech nie schodzi na złą drogę 

zamykając dwie placówki oświatowe. Zorganizował wiele imprez kulturalnych i to jest na 

plus dla burmistrza ale również musi słuchać słowa w tej kwestii od ludzi.  

Prezes ZNP Pan Roman Raczkowski wypowiedzi swej wskazał iż zamknięcie dwóch szkół 

jest najgorszym posunięciem jakie może wykonać władza, nie jest to stanowisko prywatne 

lecz prezesa ZNP. 

Pani Agata Jankowska – przedstawiciel solidarności nauczycielskiej powiedziała iż należy ze 

strony władzy samorządowej więcej rozmawiać z rodzicami dzieci uczęszczających do tych 

dwóch placówek aby można było lepiej zrozumieć ich potrzeby. Wiadomym jest że te małe 

wiejskie szkoły również wyuczyły bardzo wielu ludzi na stanowiskach. W dużych szkołach 

dzieci giną sa duże problemy przystosowawcze i później dziwimy się że dzieci biorą 



narkotyki i uciekają do różnych środków odurzających i schodzą na złą drogę. Trzeba zrobić 

to bardzo rozważnie tak aby koszt dowozów uczniów nie przewyższyły utrzymania placówek. 

Dyrektor SZPO Chodecz Pan Marek Kwieciński rozumie stanowisko swoich koleżanek 

dyrektorek że bronią przed likwidacją tych szkół, rozumiem je i popieram ponieważ to 

cechuje dobrego wychowawcę i dyrektora. Jeżeli chodzi o odwóz uczniów ze SZPO Chodecz 

to najpóźniejszy jest o godzinie piętnastej. Jeżeli chodzi o warunki nauczania to szkoły są na 

tym samym poziomie i ich wyposażenie jest takie same. Wszystkie te szkoły na terenie gminy 

są szkołami publicznymi i musimy zapewnić te same warunki dydaktyczne jakie winny być w 

szkołach. Szkoła w Chodczu funkcjonuje dobrze i odnosi sukcesy jak i również odnoszą 

szkoły w terenie.  

Radny Stempczyński powiedział iż właśnie wysłuchał wypowiedzi rodziców i przedstawicieli 

związków zawodowych i z wieloma wypowiedziami się zgadza jednakże cała sprawa 

rozgrywa się o środki finansowe jakie trzeba łożyć na te placówki. Pani Sołtys Lenc Marzena 

powiedziała iż na mieszkańcom sołectwa Zalesie trudno jest się pogodzić z zamknięciem tej 

szkoły. Nauczyciele w tych placówkach uczą dobrze jest dużo wykształconych z tych 

placówek magistrów i inżynierów. Nie można powiedzieć że dzieci są nie douczone niż w 

innych szkołach. Szkoła w Zalesiu i Cettach to szkoły powojenne z tradycjami odbywają się 

różne imprezy kulturalne w których uczestniczą uczniowie a rodzice mogą się tam spotkać 

jest to jak gdyby nasz dom kultury. Jeżeli ta szkoła będzie zamknięta to gdzie miejscowi 

ludzie będą mogli się spotkać. Po zamknięciu tej szkoły obiekt będzie stał pusty i będzie 

niszczał. Zapytała się jeżeli zostanie zamknięta to co stanie się z tym obiektem na co zostanie 

przeznaczony.  

Radny Stempczyński odpowiedział iż jeżeli dotyczy obiektu w SP Cetty to może powstanie 

dom pomocy społecznej który zostanie wykonany ze środków pozyskanych z zewnątrz. 

Będzie to obiekt użyteczności publicznej z pozyskanymi stanowiskami pracy. 

Przewodnicząca Rady powiedziała iż słucha wypowiedzi rodziców z zainteresowaniem, te 

zagadnienia były już omawiane przez okres pięciu lat i obecnie również jest zdziwiona że 

rodzice tak wrogo są nastawieni do radnych. Wiadomo że szkoła publiczna zapewnia jakieś 

warunki do pewnego stopnia obsługę tych dzieci, za tą obsługę obciążana jest gmina. Nie ma 

w budżecie gminy pieniędzy na dalsze utrzymywanie tych placówek przy tak małej liczbie 

uczniów. To wszystko co my mówimy i Państwo mówicie to wszystko jest racja jednakże 

skąd wziąć środków finansowych na utrzymanie tych szkół, czy mamy podnieść podatki czy 

się opodatkować. Od pięciu lat już trwa dyskusja że w budżecie nie ma pieniędzy że gmina 

popada w długi. W dużych miastach za wszystko się płaci natomiast tutaj gmina wykłada ze 

swoich pieniędzy. Były robione przymiarki i podejścia do przekształcania tych placówek lecz 

nic nie drgnęło do przodu. Nie ma sensu przedłużania czegoś co źle funkcjonuje nie ma sensu 

ciągnięcia tych szkół przy tak małej liczbie uczniów. Budynki tracą na wartości wymagają 

kapitalnych remontów, coraz mniej gmina może inwestować w te szkoły. Inwestując w te 

placówki gminy nie będzie stać na wykonanie zadań inwestycyjnych. To wszystko idzie w 

złym kierunku. W dzisiejszych czasach nie możemy iść w złym kierunku skulić się i płakać, 

należy podjąć ważne decyzje.  

Radna Kwiatkowska wskazała iż nie jest łatwo radnym podejmować decyzje co do likwidacji 

tych dwóch szkół ale należy podjąć właściwą decyzję. Sprawa zamknięcia tych placówek 

ciągnie się już od co najmniej pięciu lat. Był już temat przygotowany w poprzedniej kadencji 



ale rodzice uczniów uprosili i rada pozostawiła te placówki do końca kadencji. Poprosiliście 

radę o szansę na rok do dwóch lat takie były Państwa głosy. Radni opuścili ręce i pozostawili 

te placówki. Obecnie szara rzeczywistość jest taka że nie ma pieniędzy około pół miliona na 

remonty w tych placówkach nikt z zewnątrz nam nie da. Może i są w tych placówkach 

ograniczone wydatki ale co dalej. Czy Państwo zdecydowaliście wziąć sprawy w swoje ręce 

co do tych placówek i poprowadzić te szkoły jako stowarzyszenia. Uchwały które zostaną 

dziś podjęte to są uchwały intencyjne które pozwolą nam wszystkim podjąć działania w 

zakresie rozpoczęcia procedury przygotowawczej do ich likwidacji.  

Przewodnicząca rady zakończyła dyskusję w przedmiotowym temacie i poprosiła radnych o 

głosowanie nad projektem uchwały który wcześniej był odczytany. Zwróciła się z apytaniem 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zamiaru likwidacji SP Zalesie – 11, 

przeciw- 1, wstrzymujących – 2,  wobec powyższego przewodnicząca stwierdziła iż uchwała 

Nr X/63/15  w sprawie zamiaru likwidacji SP Zalesie została podjęta. 

 

Ad. 11.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Cettach. 

Przewodnicząca rady miejskiej poprosiła Pana Stempczyńskiego o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie. Pan Stempczyński odpowiedział iż wyjaśnień udzielił przy 

omawianiu punktu dziesiątego to jest zamiaru likwidacji SP Zalesie. Wiceprzewodnicząca 

rady miejskiej Pani Ewa Kwiatkowska odczytała uzasadnienie do projektu uchwały które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radny Wiesław Feliniak powiedział iż rodzice i nauczyciele nie bronią dobra dziecka jedynie 

bronią utrzymania etatów. 

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca rady miejskiej Pani Ania Twardowska poddała projekt uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji szkoły podstawowej w Cettach pod głosowanie. Za głosowało – 11, 

przeciw – 2, wstrzymał -1. Wobec powyższego przewodnicząca rady stwierdziła że uchwała 

Nr X/64/15 w sprawie zamiaru likwidacji SP Cetty została podjęta. 

Przewodnicząca Rady miejskiej zarządziła 10minutową przerwę w obradach sesji.  

Po przerwie wznowiono obrady i przewodnicząca przystąpiła do realizacji porządku obrad 

sesji. 

Ad. 12.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  uchylenia uchwał dotyczących wcześniej pojętych 

uchwał  z zakresu planowania przestrzennego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła o przedłożenie 

przedmiotowej informacji –pracownika Urzędu P. Eugeniusza Nowakowskiego. 

Pan Nowakowski wskazał iż  podjęte w poprzednich kadencjach uchwały dotyczące 

opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego wymienione w  §1 pkt 

1-6 niniejszej  uchwały  nie zostały opracowane i nie były prowadzone prace nad ich 

opracowaniem. Na uwagę zasługuje również fakt, że w 2008 r. weszła w życie Ustawa  z dnia 

3 października 2008 r.  

o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, której przepisy wymagają 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla dokumentów 

planistycznych, tj. miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i studium 



uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, co także nie zostało zrobione. 

Również zakres terytorialny wskazany do opracowania miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego w podjętych uchwałach uległ zmianie. Brak jest również 

dokumentów potwierdzających przeprowadzenie procedury dotyczącej powiadomienia 

społeczeństwa o wszczęciu postępowania dotyczącego przystąpienia do opracowania w/w 

dokumentów stąd, w celu przeprowadzenia procedury zgodnie z obowiązującym prawem 

konieczne jest uchylenie uchwał wymienionych w §1 pkt 1-6.  

 

Dla dokumentów planistycznych wymienionych w  §1 pkt. 7, 8 opracowane są dokumenty 

planistyczne, tj. projekt planu i studium. Opracowana jest również prognoza oddziaływania na 

środowisko oraz prognoza skutków finansowych planu. Podobnie jak  §1 pkt 1-6  brak jest 

jednak dokumentów potwierdzających przeprowadzenie procedury dotyczącej powiadomienia 

społeczeństwa o wszczęciu postępowania dotyczącego przystąpienia do opracowania w/w 

dokumentów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury 

Technicznej o opinię Komisji w przedmiotowej sprawie. W odpowiedzi Pan Feliniak wskazał 

iż opinia jest pozytywna. 

Dyskusji brak co do powyższego tematu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwał 

dotyczących wcześniej pojętych uchwał  z zakresu planowania przestrzennego. 

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 65 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

 

Ad. 13.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu 

Włocławskiego zadań  z zakresu  zimowego  utrzymania dróg  powiatowych oraz ulic 

leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2015/16. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła o przedłożenie 

przedmiotowej informacji –pracownika Urzędu P. Eugeniusza Nowakowskiego. 

P. Nowakowski Eugeniusz wskazał iż Powiat Włocławski wystąpił do Burmistrza Chodcza o 

przejęcie przez Miasto i Gminę Chodecz zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 

zimowym 2015/2016.  

 Mając na uwadze:  

- dotychczasowe pozytywne doświadczenia w tym zakresie  

- dobrze układającą się współpracę z Powiatem Włocławskim 

-  możliwość  połączenia w/w zadania z zimowym utrzymaniem dróg gminnych 

przejęcie przez Miasto i Gminę Chodecz od Powiatu Włocławskiego  zadań  z  zakresu 

zimowego utrzymania dróg  powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg  w  sezonie 

zimowym 2015/16 należy uznać za w pełni uzasadnione. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury 

Technicznej o opinię Komisji w przedmiotowej sprawie. W odpowiedzi Pan Feliniak wskazał 

iż opinia jest pozytywna. 

Dyskusji brak co do powyższego tematu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przejęcie od Powiatu Włocławskiego zadań  z zakresu  zimowego  utrzymania dróg  

powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2015/16. 

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 66 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 14.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

współpracy z  samorządem Gminy Lubień Kujawski. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła o przedłożenie 

przedmiotowej informacji –pracownika Urzędu P. Jerzego Bontala. 

Pan Jerzy Bontal wskazał w swej wypowiedzi iż, na podstawie Uchwały Nr 154/2015 

Rady ministrów z dnia 8 września 2015r w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod 

nazwą "Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019" 

Wojewoda Kujawsko -Pomorski ogłosił w ramach przedmiotowego programu nabór 

wniosków na rok 2016.przyjety program umożliwia jednostkom samorządu terytorialnego 

uzyskanie dofinansowania projektów przebudowy, budowy lub remontu dróg publicznych. 

Projekty te mogą być realizowane w partnerstwie z jednostkami samorządu terytorialnego 

.Jednocześnie program przewiduje, że projekty realizowane w partnerstwie premiowane będą 

dodatkową punktacją. Odpowiednie wnioski w ramach programu mają zamiar złożyć Powiat 

Włocławski, Gmina Chodecz i Gmina Lubień Kujawski. Podjęcie niniejszej uchwały pozwoli 

składanym przez poszczególne jednostki samorządu terytorialnego otrzymać dodatkowe 

punkty przy ocenie wniosków o dofinansowanie w kategorii oceny "współpraca w zakresie 

dofinansowania realizacji zadania przez j,s.t. lub inne podmioty. 

Mając na uwadze dotychczasową współpracę Gminy Chodecz z Powiatem Włocławskim oraz 

gminą Lubień Kujawski odnośnie zadań z zakresu dróg publicznych, zasadnym jest podjecie 

niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury 

Technicznej o opinię Komisji w przedmiotowej sprawie. W odpowiedzi Pan Feliniak wskazał 

iż opinia jest pozytywna. 

Dyskusji brak co do powyższego tematu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o współpracy z  samorządem Gminy Lubień Kujawski. 

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 67 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

     

Ad. 15.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  woli udzielenia pomocy finansowej 

przez  Gminę Chodecz dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2016.   



 Jerzy Bontal wskazał w swej wypowiedzi iż, przyjęcie przedmiotowej uchwały 

wynika z wyżej wymienionych przepisów i powtórzył iż, na podstawie Uchwały Nr 154/2015 

Rady ministrów z dnia 8 września 2015r w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod 

nazwą "Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019" 

Wojewoda Kujawsko -Pomorski ogłosił w ramach przedmiotowego programu nabór 

wniosków na rok 2016.przyjety program umożliwia jednostkom samorządu terytorialnego 

uzyskanie dofinansowania projektów przebudowy, budowy lub remontu dróg publicznych. 

Projekty te mogą być realizowane w partnerstwie z jednostkami samorządu terytorialnego 

.Jednocześnie program przewiduje, że projekty realizowane w partnerstwie premiowane będą 

dodatkową punktacją. Odpowiednie wnioski w ramach programu mają zamiar złożyć Powiat 

Włocławski, Gmina Chodecz i Gmina Lubień Kujawski. Podjęcie niniejszej uchwały pozwoli 

składanym przez poszczególne jednostki samorządu terytorialnego otrzymać dodatkowe 

punkty przy ocenie wniosków o dofinansowanie w kategorii oceny "współpraca w zakresie 

dofinansowania realizacji zadania przez j,s.t. lub inne podmioty. 

Mając na uwadze dotychczasową współpracę Gminy Chodecz z Powiatem Włocławskim oraz 

gminą Lubień Kujawski odnośnie zadań z zakresu dróg publicznych, zasadnym jest podjecie 

niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury 

Technicznej o opinię Komisji w przedmiotowej sprawie. W odpowiedzi Pan Feliniak wskazał 

iż opinia jest pozytywna. 

Dyskusji brak co do powyższego tematu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia  woli 

udzielenia pomocy finansowej przez  Gminę Chodecz dla Gminy Lubień Kujawski w roku 

2016.   

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 68 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

  

Ad. 16.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

współpracy z   samorządem  Powiatu Włocławskiego. 

Jerzy Bontal wskazał w swej wypowiedzi iż, przyjęcie przedmiotowej uchwały 

wynika z wyżej wymienionych przepisów i powtórzył iż,  na  podstawie Uchwały                            

Nr 154/2015 Rady ministrów z dnia 8 września 2015r w sprawie ustanowienia programu 

wieloletniego pod nazwą "Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 

lata 2016-2019" Wojewoda Kujawsko -Pomorski ogłosił w ramach przedmiotowego 

programu nabór wniosków na rok 2016.przyjety program umożliwia jednostkom samorządu 

terytorialnego uzyskanie dofinansowania projektów przebudowy, budowy lub remontu dróg 

publicznych. Projekty te mogą być realizowane w partnerstwie z jednostkami samorządu 

terytorialnego .Jednocześnie program przewiduje, że projekty realizowane w partnerstwie 

premiowane będą dodatkową punktacją. Odpowiednie wnioski w ramach programu mają 

zamiar złożyć Powiat Włocławski, Gmina Chodecz i Gmina Lubień Kujawski. Podjęcie 

niniejszej uchwały pozwoli składanym przez poszczególne jednostki samorządu 

terytorialnego otrzymać dodatkowe punkty przy ocenie wniosków o dofinansowanie w 



kategorii oceny "współpraca w zakresie dofinansowania realizacji zadania przez j,s.t. lub inne 

podmioty. 

Mając na uwadze dotychczasową współpracę Gminy Chodecz z Powiatem Włocławskim oraz 

gminą Lubień Kujawski odnośnie zadań z zakresu dróg publicznych, zasadnym jest podjecie 

niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury 

Technicznej o opinię Komisji w przedmiotowej sprawie. W odpowiedzi Pan Feliniak wskazał 

iż opinia jest pozytywna. 

Dyskusji brak co do powyższego tematu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o współpracy z   samorządem  Powiatu Włocławskiego. 

  

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 69 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

       

Ad.17.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła przewodniczącą Zespołu ds. opiniowania 

kandydatów na ławników. 

Przewodnicząca Zespołu Pani Ewa Kwiatkowska przedłożyła iż przedmiotowy zespół został 

powołany uchwałą Rady Miejskiej w Chodczu Nr VIII/53/15 odbył posiedzenie w tej sprawie 

w dniu 15 października 2015r. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy wybrani członkowie. 

Zespół zapoznał się z przepisami dotyczącymi  zgłaszania i wyboru kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych. Ponadto zapoznał się  z dokumentami  dotyczącymi zgłoszonych 

kandydatów. Kandydatów zgłosiło się czterech tj. 

1.   Joanna  Jolanta Kwiatkowska 

 

2.   Benedykt  Adam  Nowakowski 
 

      3.   Alina Tomczak 

4.   Aleksander  Krzysztof  Zbrożek 

 

Trzy kandydatury są do  Sądu  Rejonowego we  Włocławku III Wydziału Rodzinnego i 

Nieletnich i do  Sądu Rejonowego we Włocławku IV Wydziału Pracy i Ubezpieczeń 

Społecznych  - 1 osoba. 

 Zespół sprawdził dokumenty przedłożone przez poszczególnych kandydatów. Zespół 

przygotował opinię  w sprawie kandydatów na ławników. Treść opinii stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ponadto w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Kwiatkowska , Komisja Obywatelska 

odbyła posiedzenie na którym wypracowała opinię na podstawie przedłożonych dokumentów 

dotyczących prawnego przygotowania materiałów oraz zapoznała się z dokumentami 

przedłożonymi przez kandydatów na ławników. Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska 



wydała pozytywną opinię co do powyższego. Została opinia przekazana do Burmistrza 

Chodcza. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej odczytała projekt regulaminu w sprawie  

przeprowadzenia głosowania tajnego podczas obrad sesji Rady Miejskiej i wyboru 

kandydatów na ławników. 

Treść regulaminu stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Dyskusja – zapytania, radni nie zgłaszali. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Ewa Kwiatkowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych i 

poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem  uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła iż uchwała  Nr  X / 70 /15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

       

Ad. 18.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyboru ławników na kadencję od 2016r. do 

2019r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącą Zespołu ds. opiniowania 

kandydatów na ławników o krótkie przedstawienie  przedmiotowej sprawy. 

Pani Kwiatkowska Ewa przedłożyła iż  punkcie wyżej przedstawiła wszystkie przepisy i 

materiały jakie zostały zaangażowane do wyłonienia kandydatów na ławników. Uważa 

Przewodnicząca Zespołu iż ten temat został dogłębnie  wyczerpany i omówiony. Powtórzyła 

iż wszystkie zagadnienia zostały szczegółowo omówione. 

Następnym zadaniem , powiedziała Przewodnicząca Rady jest powołanie Komisji 

Skrutacyjnej do przeprowadzenia aktu głosowania. Radni zgłosili następujących kandydatów. 

 

1. Michalak Beata 

2. Turbiak  Monika 

3. Sikorski Adam 

4. Pietrzak Wiesław 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracy Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  powołania Komisji 

Skrutacyjnej. Poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw -0, 

wstrzymało - 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr X/71/15 w sprawie 

powołania Komisji Skrutacyjnej została podjęta. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy przeprowadzenia aktu głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytywał według listy obecności radnych którzy 

dokonywali na kartach do głosowania tajnego wyboru. Po wyborze radni wrzucali karty do 

głosowania do urny. Komisja przystąpiła do pracy. Po zakończeniu aktu wyboru , Komisja 

Skrutacyjna sporządziła protokół i odczytała radnym. Treść protokołu Komisji Skrutacyjnej 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  wyboru 

ławników na kadencję od 2016r. do 2019r. Poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za 

głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła iż 



uchwała Nr X/72/15 w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2016r. do 2019r. została 

podjęta. 

 

Ad. 19.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

Radna Ewa Kwiatkowska – Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Statutowej, która ma za zadanie podjęcie działań w zakresie opracowania projektu 

Statutu Miasta i Gminy Chodecz . Długo się to ciągnęło, ale Panie Przewodnicząca zwołała 

pierwsze  posiedzenie z porządkiem Na tym pierwszym posiedzeniu opracowano 

harmonogram prac jakimi będzie się zajmowała Komisja. Harmonogram został podzielony na 

kilka miesięcy pracy. Wiadomo co trzeba wykonywać , jakie działania podejmować. 

Podziękowała Pani Przewodniczącej Rady za  podjęta działania. Przekazała iż została 

Przewodnicząca  Komisji Statutowej, a zastępcą jest radny Jerzy Stempczyński. Wskazała iż 

wielki ukłon w stronę Pani Mecenas, wspiera Komisję na bieżąco i służy radą prawną. 

Opracowała Pani Mecenas dwa rozdziały i następnie odbędzie się w listopadzie. Jeżeli radni 

mają uwagi co do projektu statutu aby wprowadzić zgłaszać do Pani Przewodniczącej Rady 

bądź bezpośrednio  do członków Komisji. Komisja ma nadzieję że zostanie stworzony taki 

dokument na którym będzie można pracować zgodnie z przepisami wynikającymi z ustawy. 

Jest jako Przewodnicząca zobowiązana do przekazania tych spraw. 

 

Ad. 20.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

 

Pan Jarosław Grabczyński Burmistrz Chodcza zaprosił wszystkich uczestniczących w 

obradach sesji na obchody Święta Niepodległości w dniu 11 listopada 2015r. A w dniu 10 

listopada na koncert w SZPO Chodecz godz. 17,oo związany z obchodami Święta 

Niepodległości. Natomiast w dniu 11 listopada zbiórka o godz. 10:30 przed Urzędem , 

złożenie wieńców przed obeliskiem, przemarsz pod Pomnik Tadeusza Kościuszki na Plac w 

Chodczu a następnie na Mszę św. w intencji Ojczyzny o godz. 11:00.  

 

Radny Jerzy Stempczyński prośba do Pana Burmistrza w imieniu mieszkańców Chodcza a 

konkretnie wędkarzy , jeżeli będzie rozbierane molo to czy byłaby szansa  aby zrobić 

pomosty po bokach mola głównego dla wędkarzy. Trwają nasadzenia krzewów nad jeziorem, 

bardzo dobra sprawa. Wskazanym byłoby na przyszłość  przygotować. 

 

Pan Kucharski mieszkaniec sołectwa Psary, powiedział iż do dzisiejszego swego wystąpienia 

został sprowokowany. Na wszystkich sesjach w których brał udział Pan Kucharski  

wskazywał wiele niewłaściwości ze strony radnych. Wszystko było napisane w postacie art., 

ustaw itd. Są notatki z którymi Pan Kucharski przychodził na obrady. Te wszystkie ustalenia 

które podawał podyktowane były przepisami prawnymi i są one zanotowane w protokołach i 

oto jeden z nich.  Pan Kucharski odczytał wycinek ze Statutu Miasta i Gminy Chodecz. 

Statut wyraźnie mówi o kompetencjach Rady. Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej obradują 

na swych posiedzeniach  zwołanych przez Przewodniczących tych Komisji art. 96. Z 

posiedzeń Komisji należy sporządzać protokół który powinien być podpisany przez 

wszystkich członków Komisji uczestniczących w posiedzeniu. Pan Kucharski powiedział iż 



pokazywał ile protokołów było przez nikogo  nie podpisanych . Piane były protokoły w 

domu. Pan Kucharski z tym wszystkim walczył. Na końcu został Pan Kucharski oskarżony o 

to, że nikomu nie pomagał. A  Komisja która powinna się tym zajmować  jest Komisja  

Rewizyjna. Ona jest od tego aby przestrzegać prawa. Ta Komisja ma prawo przeprowadzania 

kontroli.  A jak sama Komisja działała? Protokół z posiedzenia w dniu 08.07.2012r. Głos 

zabierali wszyscy członkowie Komisji. Taki jest protokół z posiedzenia. 20.05.2012r. opinia 

na temat  budżetu. Głos zabierali wszyscy członkowie Komisji. A na końcu jest dopiero ilu 

było za,  ilu przeciw bądź się wstrzymało. Takie były protokoły. Pan Kucharski powiedział iż 

na te wszystkie nieprawidłowości  jakie wskazywał, został oskarżony, że nie pomagał. 

Trzykrotnie powiedziano że nie pomagał. Wspólne posiedzenia Komisji , nie ma czegoś 

takiego. Wielokrotnie to wskazywał. Burmistrz składa sprawozdania  z prac Komisji , 

walczyłem z ta nieprawidłowością. Zostałem obwiniony, a tak naprawdę to pomagałem ze 

wszystkich sił. To Pan Kucharski pokazywał kartki na których jak ma być napisane a jak 

było. I wszycy powinni to rozumieć. Pan Kucharski robił wszystko aby Gmina funkcjonowała 

normalnie. Ale jeżeli padły Soła w stosunku do Pana Kucharskiego, że nie pomagał to 

niestety nie mogłem uczestniczyć w takich działaniach przeciwko Burmistrzowi, Radzie i 

Przewodniczącej. Do tego by się to wszystko sprowadzało. Przychodził Pan Kucharski na 

sesję, wskazywał nieprawidłowości, poprawiał protokoły. Nigdy Pan Kucharski nie brał 

udziału w grach salonowych. Pan Kucharski działał dla dobra Gminy. Ponadto powiedział 

Pan Kucharski iż został sprowokowany w innym miejscu, aby dzisiaj wystąpić. Otóż kiedy 

było święto dyni i marchewki była też dziewczynka która rysowała obrazy, nikt ze szkoły nie 

interesuje się tym talentem. W sierpniu Pan Kucharski był w jednym gospodarstwie, toczył 

rozmowy z rolnikiem którym to rozmowom przysłuchiwał się wnuczek. Zadał proste pytanie 

Panu Kucharskiemu, dlaczego  Pan nie jest nauczycielem, dobrze by było gdyby byli tacy u 

nas w szkole nauczyciele. Tragedia jest, że nauczyciele nie mogą dać  rady z nauczaniem 

uczniów i podwyższać poziom nauki.  Poziom nauczania jest niski a  szkoła w Chodczu jest 

jedną  w końcówce  województwa. Jak się to wszystko razem złoży to jest obraz o naszej 

placówce. Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Oświaty z pytaniem – jakie zadania 

postawiono  nowemu dyrektorowi SZPO Chodecz, kiedy będzie ocena wykonania  

postawionych zadań, jakie będą konsekwencje niewykonania postawionych zadań 

dyrektorowi. Gmina powołuje jednostki pomocnicze. W tym przypadku powołała menedżera 

– dyrektora w SZPO Chodecz. Ma on kierować jak najlepiej. A kieruje coraz gorzej, chociaż 

już tyle lat jest dyrektorem. Coś z tym fantem trzeba zrobić, postawić zadania i 

wyegzekwować. A nie udawać że nic się nie dzieje. To jest nieszczęście naszej Gminy. Patrzy 

się na koligacje, a nie na dobro Gminy. Nie wolno tylko szanowni radni patrzeć na swoja 

miejscowość, trzeba patrzeć na całą Gminę. Dzisiaj dało się zauważyć patrzenie  tylko na 

swoją miejscowość. Radni nie widzą Gminy jako całości tylko widzą swoją miejscowość. 

Uważają  radni ,że na następną kadencję nie zostaną wybrani. Nie tak radni powinni to 

oceniać i działać. Poprzednia kadencja w działaniach swoich była zmarnowana przez radnych, 

był audyt oświaty i trzeba było podejmować działania. A nie kombinować tylko działać.  

Ponadto Pan Kucharski pogratulował Panu Feliniakowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnej, 

był mile usatysfakcjonowany tym jak prowadził posiedzenie swojej Komisji Rolnej. 

 



Radny Tomasz Łuczak, powiedział iż radni zgadzają się z Panem Kucharskim i widzą te 

problemy jakie były w wypowiedzi podnoszone jeśli chodzi o szkolnictwo, Komisja 

Rewizyjna już skierowała wniosek do  Pana Burmistrza, patrzono w pewne dokumenty, 

widzimy pewne nieścisłości i dlatego należy powołać eksperta do zbadania spraw aby 

pokazać błędy. 

 

Radny Jerzy Stempczyński był konkurs na dyrektora i pytano się konkretnie, przedstawił 

propozycje w sprawie poprawy nauczania w SZPO Chodecz. Radni złożyli się w postaci 

pieniędzy na pierwsze  zajęcia dodatkowe dla uczniów w SZPO Chodecz . Jest to coś jak na 

początek.  

 

Ad. 21.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska zakończyła obrady sesji 

wypowiadając słowa- „zamykam obrady X sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej 

 

Anna Twardowska 


